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[Første næstformand.] 
og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
(Poul Dam) (SF): 
Jeg skal først gøre indstilling om godken- 

delse af en stedfortræder som ordinært med- 
lem af folketinget i stedet for hr. Sigsgaard, 
der nedlægger sit mandat fra den 21. d.m. 

Det drejer sig om teaterarbejder fru Litten 
Hansen, der er 1. stedfortræder for venstre- 
socialisterne i østre storkreds, hvor hr. Sigs- 
gaard er valgt. 

Jeg skal dernæst i fortsættelse af det for- 
rige punkt på dagsordenen gøre indstilling 
om godkendelse af en stedfortræder som 
midlertidigt medlem i anledning af hr. 
Brusvangs orlov. 

Det drejer sig her om reklamekonsulent 
Erik Bauer, der er 1. stedfortræder for cen- 
trum-demokraterne i Frederiksborg amts- 
kreds, hvor hr. Brusvang er valgt. 

Udvalget til valgs prøvelse har behandlet 
disse sager, og jeg kan på udvalgets vegne 
afgive følgende: 

Indstilling. 
1) Teaterarbejder fru Litten Hansen god- 

kendes som ordinært medlem af folketinget 
fra og med den 21. april 1976. 

2) Reklamekonsulent Erik Bauer godken- 
des som midlertidigt medlem af folketinget 
fra og med i dag, den 8. april 1976. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 123 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

undervisningsministeren àf Gerda Møller m.fl. 
(Forespørgsel nr. XVI. Anmeldt 7/4 76). 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af , 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 

samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

undervisningsministeren af Brixtofte m.fl. 
(Forespørgsel nr. XVII. Anmeldt 7/4 76). 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden (sidste) behandling af forslag til 

folketingsbeslutning om Danmarks ratifika- 
tion af aftale om etablering af Den nordiske 
Investeringsbank. 

(Andre selvst. forslag nr. LV. Fremsat 
27/1 76. Første behandling 5/2 76. Betænk- 
ning 2/4 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Sigsgaard (VS): 
Der er forhold, der taler for at se positivt 

på Den nordiske Investeringsbank. For det 
første at den kan være med til at bremse 
EF-integrationen noget. For det andet at 
den kan være med til at mindske afhængig- 
heden af de store energimonopoler. Det sid- 
ste gælder kun under forudsætning af, at 
banken bruges til at finansiere fællesnordisk 
energiudvikling og energiforsyning, sådan 
at staterne og kooperative selskaber er do- 
minerende, og det gælder kun, hvis midlerne 
ikke investeres i atomkraft, idet atomkraften 
øger afhængigheden af de store uranlande 
og af .energimonopoler som Westinghouse og 
General Electric. 

Investeringsbanken kan altså blive en 
positiv nyskabelse, men den kan også mÌs- 
bruges, så den nærmest kan komme til at 
bidrage til øget monopolafhængighed. Der er 
for lidt offentlighed omkring dens virke 
ifølge forslaget, og der mangler retnings- 
linjer, der kunne give en vis sikkerhed for, at 
dens virksomhed vil blive i overensstemmelse 


